
第六届
金芦苇工业设计奖

*关于 金芦苇工业设计奖

金芦苇工业设计奖（Goldreed Industrial Design Award，简称：“金芦苇

奖”、“GIDA”）创立于2019年，是在河北省人民政府、河北雄安新区管理委员

会支持下，由雄安新区未来工业设计研究院主办（以下简称“主办方”），金芦

苇工业设计奖组委会承办（以下简称“组委会”）的国际化、专业化、市场化的

工业设计领域奖项。

With the support of People's Government of Hebei Province and Xiongan New Area Administrative Committee, 

Goldreed Industrial Design Award (�GIDA� for short), was established in 2019. It is an international design prize driven by 

globalization, specialization and market orientation, hosted by Xiongan Future Industrial Design Institute (hereinafter re-

ferred as the �Organizer�) and undertaken by Goldreed Industrial Design Award Organizing Committee (hereinafter re-

ferred as the �Organizing Committee�). 

2025 GOLDREED

INDUSTRIAL DESIGN AWARD

About GIDA

获奖者将获得相应奖金、奖杯及电子版获奖证书一份。参加本年度展览的

作品将获得“参展证书”，赠予组委会的获奖作品可获得“收藏证书”。
Winners will receive a trophy and an electronic award certificate. Entries in this year's Good Designs Exhibi-

tion of will receive an "Exhibition Certificate", and award-winning entries presented to the Organizing Com-

mittee will receive a "Collection Certificate".

*参赛价值
奖金及奖杯证书01 /

获奖作品可获得“金芦苇工业设计奖”徽标终身免费使用权。

Award-winning entries will be granted a lifetime right to use the "GIDA" logo for free.

徽标授予02 /

组织产业集群、工业设计企业、投融资、产业孵化及众筹机构等与意

向参赛者进行对接，组织相关对接活动，促进项目产业化落地，优先

推荐其在河北省各类载体落地应用。
Outstanding entrants will be invited to participate in a series of industrial transformation activities of the year.

产业化扶持及推介03 /

获奖者将受邀参加本年度颁奖典礼、河北国际工业设计周等系列活动，与

来自全球设计界、学术界、媒体界、产业界等百余位行业代表面对面交流

合作，同时将有机会担任“GIDA未来设计沙龙”等活动演讲嘉宾。
Winners will be invited to participate in this year�s award ceremony, the Xiongan International Industrial 

Design Week and other series of activities to conduct face-to-face exchanges and cooperation with represen-

tatives from the global design community, academia, media community, industrial community and other in-

dustries. Also, winners will have the opportunity to serve as the guest speaker of �GIDA Future Design Salon�.

行业大咖交流04 /

获奖作品可获得在雄安绿色建筑展示中心招商中心长期线下产品展示机会。
同时，参与由金芦苇工业设计奖组委会的线上、线下全球巡展活动。
All winning entries will be presented in online and offline exhibitions and other global exhibitions.

展览展示05 /

金芦苇奖已与全球百余家主流媒体建立覆盖不同行业和渠道的媒体推广

网络，获奖者将优先推荐参与各大媒体专访，进一步增强优秀设计的社

会影响力，助力优秀参赛者获得百万曝光率与推广度。

GIDA has established a media promotion network covering different industries and channels with more than 

100 mainstream media around the world. The winners will be recommended to participate in interviews with 

major media to further enhance the social influence of excellent designs.

媒体推广及获奖专访06 /

每届金芦苇奖都将编制优秀作品年鉴并加以推广，获奖作品将收录金芦
苇奖年鉴。
Winners will be given priority to participate in interviews with major media to further enhance the social influ-

ence of excellent design.

作品收录07 /

依据河北省支持工业设计发展相关配套政策，引导企业参与设计创新比赛，

对获得金芦苇工业设计奖的获奖者提供资金奖励、人才引进、企业上市绿色

通道、企业融资、引导资金申报优先支持等相应优惠政策。对获奖的在校学

生，优先向重点工业设计企业等用人单位推荐实习和就业机会。

According to the relevant supporting policies of Hebei Province to support the development of industrial 

design, we guide enterprises to participate in design innovation competitions, and provide the winners of 

the Golden Reed Industrial Design Award with corresponding preferential policies such as financial rewards, 

talent introduction, green channel for enterprise listing, enterprise financing, priority support for guiding 

fund application, etc. For the award-winning students, we give priority to recommending internships and em-

ployment opportunities to key industrial design enterprises and other employers.

政策支持08 /

Entry Values

金芦苇奖获奖者符合《河北雄安新区“雄才卡”管理办法（试行）》中A、B、

C类人才相应条件的，可分类申领“雄才卡”并对持卡人分类给予服务保障。金

奖及以上获得者（前位3位完成人），属于雄安新区特聘B档人才，按用人单

位给付薪资的 75%给予岗位奖励。

Winners of the Golden Reed Award who meet the corresponding conditions of A, B, and C talents in the "Manage-

ment Measures for Xiong'an New Area's "Talent Card" (Trial)" can apply for "Talent Cards" and provide service 

guarantees for cardholders. Winners of the Gold Award and above (the first three completers) are specially hired 

B-level talents in Xiong'an New Area and will be given job rewards at 75% of the salary paid by the employer.

优先补贴获奖企业入驻“雄安绿色建筑展示中心”等新区产业载体，并配

套提供拎包入住、人才公寓、租金优惠等服务和条件。
Priority subsidies will be given to the winning enterprises to settle in the new area's industrial carriers such as the 

"Xiongan Green Building Exhibition Center", and supporting services and conditions such as move-in ready, talent 

apartments, and rent discounts will be provided.

09 / 人才支持

入驻资格/10

金芦苇奖以“面向未来，为创造人类美好生活，贡献东方智慧，传播设计

价值和精神”为宗旨，致力于打造具有东方色彩的国际化、专业化工业设计大

奖，以面向信息社会和可持续发展为基准，汇集全球设计智力资源，发现未

来设计，启迪未来生活，赋能未来城市。秉承中国“和合”理念，以东方的视角

洞察科技进步和社会变革，通过设计引领未来产业发展新方向，创造社会生

活新方式，助力人与自然、城市和谐共生。

Focusing on the principle of "facing the future, contributing oriental wisdom and spreading design values and 

spirits to create a better life for mankind", GIDA aims to build an international, specialized industrial design award that 

reflects both eastern and western style. Taking information society and sustainable development as the foothold, GIDA 

gathers global design talent resources, discover the future design, inspire the future life and enable the future city. 

Committed to the Chinese philosophy of �harmony and peace�, GIDA perceives technological progress and social revo-

lution from an eastern perspective, promotes a new direction of industrial development, creates a new way of social 

life in which symbiosis will be reached among man, nature and cities.



1.参赛对象：全球任何国家和地区的企事业单位、设计机构、院校、设计团队、
科研机构及个人皆有参赛资格。

*参赛要求

 Participants：Entry is open to enterprises and institutions, design agencies, colleges, design teams, scientific 

research institutions and individuals from any country and region in the world.

1.所有参赛者须登录金芦苇工业设计奖官网（www.goldreedaward.com）
进行报名。

参赛方式

All entrants must log on to the official website of GIDA (www.goldreedaward.com) to  register.

2.为便于国际评审团全面详尽、科学严谨地评审参赛作品,参赛者应按照填
报信息清单要求,认真、规范填写参赛作品信息(中英文均需填写),并建议上
传图片及展示视频,这将影响到您的评审结果。

To facilitate the international jury to comprehensively, thoroughly, scientifically and rigorously evaluate the 

entries, entrants should fill in the entry information carefully and in a standardized manner according to the 

requirements of the information filling checklist (both Chinese and English must be filled in), and it is recom-

mended to upload pictures and demonstration videos, which will affect your evaluation results.

本届金芦苇奖申报期限为北京时间2025年6月10日至2025年7月20日24时。
其他时间概不受理，如有变化将另行通知。
本届金芦苇工业设计奖不收取报名费用，但由参赛所产生的物流、保险、清
关、差旅等费用由参赛者自理。

报名时间及费用

The registration for GIDA this year starts from June 10, 2025 and ends at 24:00, July 20, 2025 (Beijing 

time). Registration at other times will not be accepted. Any changes will be notified separately.

The 6th GIDA does not charge any registration fees, but other expenses caused by logistics, insurance, 

customs clearance and travel for the competition shall be covered by entrants themselves.

参赛作品要求

2.参赛作品应贴近河北产业现状，并充分考虑市场价值和可实现性。

Submission form: 2-3 relatively complete design renderings of appearance and function 

(no logo, text or decorative elements, such as text or lines; Figure 1 is the main picture 

of the work, Figure 2 is the scene picture of the work in use, and Figure 3 can be supple-

mented), 2-3 work description pictures, and other views and Chinese and English de-

scriptions that can clearly reflect the innovative design points should be considered as 

much as possible. The picture format is JPG, the picture ratio is 16:9, the resolution is 
above 300DPI, and the layout is horizontal.

The entries should be close to the current status of Hebei's industries and fully consider 

market value and feasibility.

3.专项赛获奖选手获奖后需从设计-打样-量产全流程跟进,由设计师与需
求企业共同完成产品落地转化。

After winning the special competition, the winners must follow up the entire process 

from design-prototyping to mass production, and the designers and the demand com-

panies will work together to complete the product transformation.

7.鼓励提交实物或模型。
Submission of physical objects or models is encouraged.

评审将围绕“面向未来，为创造人类美好生活，贡献东方智慧，传播设计价
值和精神”的宗旨，以参赛作品是否有利于推动“引领产业发展新方向，创
造社会生活新方式，助力人与自然和谐发展”目标的实现为切入点，设立评
审标准体系。

*国际评审团及评审标准

Entry Requirements

Evaluation Standards and Award

Focusing on the principle of "facing the future, contributing oriental wisdom and spreading design values 

and spirits to create a better life for mankind", the evaluation standard system is based on the goal that en-

tries will help promote "leading a new direction of industrial development, creating a new way of social life 

and helping harmonious development between man and nature."

Feasibility: The product has market application prospects and has the possibility of serving the construction 

and development of Xiongan New Area and the industrial upgrading of Hebei Province, using design as a 

means to lead the high-quality development of industries and cities.

Innovation: It has unique and cutting-edge design concepts, and has leading design concepts in materials, 
technology and technological applications, which is beneficial to the diversified innovative development of 

society, science and technology, culture and economy.

Humanity: It is safe, healthy and easy to use. It takes ergonomics into consideration, flexibly meets the needs 

of different users, and embodies equality for all and is full of humanistic care.

Aesthetics: The design has formal beauty, functional beauty and technical beauty, integrates the compre-

hensive beauty of materials, craftsmanship, technology and culture, and has emotional value and appeal.

Sustainability: Design takes into account economic, environmental, ethical and social factors, reduces mate-

rial and energy consumption, reduces pollution, guides and meets consumer demand, and maintains the 

continuous satisfaction of demand.

The main competition of this competition has three rounds of review: preliminary review, re-review and final review.
The preliminary review adopts the graphic review method, the re-review adopts the on-site physical review 
method, and the final review adopts the on-site defense and physical display (including physical works, 
models or prototypes, etc.) of the contestants.

This special competition is divided into two rounds of review: preliminary review and final review.

The preliminary review adopts the graphic review method, and the final review adopts the contestant's defense method.

According to the number of submissions and the quality of the works collected by the cooperative institutions, the 

top 10 will be selected and the Outstanding Organization Award will be selected.

life

focusing on �lifestyle�

human care and aesthetics.

manufacture

focusing on �leading industry�

functionality and innovation

ecology

focusing on �harmony

peace and symbiosis�

sustainability and other factors.

生产维度
强调“产业引领”

落地性、创新性

生态维度
强调“和合共生”

可持续性

三个维度

生活维度
强调“生活方式”

人本性、美学性

体系包括三个维度：
The evaluation system consists of three dimensions. 

*专项赛
Special Competition

4.同一参赛作品仅能申报一个类别。已参加过往届的作品不得重复申报，
原则上不重复奖励。

5.作品提交形式：2-3张外观、功能方面较为完整的设计效果图（需无
logo且无文字与装饰性元素，如文字或线等；图1为作品主要图片，图2
为作品使用状况情景图，图3可做补充），2-3张作品说明图，应尽量考
虑提供能够清晰反映创新设计点的其他视图及中英文说明。图片格式为
JPG，图片比例为16:9，分辨率300DPI以上，版面均为横向排版。

Product demonstration video: MP4 format, less than 100MB, duration less than 2 min-

utes; resolution is recommended to be 720P or above. You can choose to upload the 

video for the preliminary evaluation, but you are required to submit the demonstration 

video for the final evaluation;

6.产品展示视频：格式MP4，小于100MB，时长2分钟以内；分辨率建议
720P以上，初评可选择上传，终评要求提交展示视频；

The same entry can only be submitted in one category. Works that have participated in 

previous competitions are not allowed to be submitted again, and in principle, no dupli-

cate awards will be given.

8.参赛作品须为原创性创新项目，且具有合法参赛权，不存在知识产权争议，
不涉及任何侵犯第三方的知识产权、所有权、使用权和处置权行为。主体赛
参赛作品知识产权归申报者所有，专项赛参赛作品获奖后需将版权转移至主
办方相关单位。

The entries must be original and innovative projects with legal rights to participate, no 

intellectual property disputes, and no infringement of third-party intellectual property 
rights, ownership, use rights, and disposal rights. The intellectual property rights of the 

entries in the main competition belong to the applicants, and the copyright of the en-

tries in the special competition must be transferred to the relevant units of the organizer 

after winning the award.

专项赛以河北省107个重点产业集群与新区重点布局产业发展和城市建设实际
需求，组织开展命题响应设计征集，设定专项赛主题及作品征集要求，以工
作坊形式开展点对点精准对接。邀请有意向合作的市、县政府或行业龙头企
业，采取联合主办、支持协办等形式举办专项赛，根据设计订单金额分为一
类需求、二类需求、三类需求（设计订单金额至少高于科创券10%），以此
推动设计成果落地转化。

围绕制造业企业具体的设计需求，根据相关设计指标要求，进行定向原创设
计响应。专项赛需求发布采取动态管理和动态征集的形式推进，最少10个需
求为一期，经组委会审核通过后即时发布，展开响应单位邀请或公开征集，
形成一批响应成果后即开展评审工作。

*主体赛
Main Competition

The special competition is based on the actual needs of industrial development and urban 

construction of 107 characteristic industrial clusters and new areas in Hebei Province. It orga-

nizes the solicitation of design responses to the topic, sets the theme of the special competi-

tion and the requirements for the collection of works, and conducts point-to-point precise 
docking in the form of workshops. Invite city and county governments or leading enterprises 

in the industry that are interested in cooperation to hold special competitions in the form of 

co-sponsorship, support and co-organization, etc., and divide them into first-class demand, 
second-class demand, and third-class demand according to the amount of design orders 
(the amount of design orders is at least 10% higher than the science and technology innova-

tion vouchers), so as to promote the transformation of design results.

Focusing on the specific design needs of manufacturing enterprises, according to the rele-

vant design index requirements, targeted original design responses are carried out. The re-

lease of special competition requirements is promoted in the form of dynamic management 

and dynamic collection, with at least 10 requirements in one period. After being reviewed and 

approved by the organizing committee, they will be released immediately, and the invitation 

of responding units or public collection will be launched. After a batch of response results 

are formed, the review work will be carried out.

|  产品组  |
参赛作品须为已上市三年内（即2022年6月之后）上市产品，或能在本年
度颁奖典礼前（即2025年9月）上市的产品，复评评审时需提供产品实物
或等比例功能样机。

|  概念组  |
参赛作品须为未在市场销售或生产的原创设计作品，且在功能、结构、形态、
技术、材料和用户体验等方面有较大创新，复评评审时需提供样机或模型。

主体赛组别设置

主体赛分为产品组和概念组两大组别，每个组别分设6个作品类别。
两大组别聚焦河北省107个重点产业集群与河北省重点发展“八大支柱产
业”。作品需符合经济社会发展和消费结构升级需求，具有前瞻性、艺术
性的产品及作品。重点鼓励基于“AI+”、绿色环保、制造+服务的设计理
念与传统产品、产业融合的产品及作品。

主体赛类别设置

All works are not limited in form, and products, software and comprehensive services can be 

registered. The Golden Reed Award Organizing Committee has the right to adjust the entry 

groups and categories of the works.

所有作品不限形式，产品、软件、综合服务均可报名，金芦苇奖组委会有
权对作品的参赛组别及参赛类别进行调整。

The main competition is divided into two groups: product group and concept group, each 

group has 6 categories of works.

The two groups focus on 107 characteristic industrial clusters in Hebei Province and the 

"eight pillar industries" that Hebei Province focuses on developing. The works must meet the 

needs of economic and social development and consumption structure upgrading, and have 

forward-looking and artistic products and works. Focus on encouraging products and works 
based on the design concept of "AI+", green environmental protection, manufacturing + ser-

vice and traditional products and industrial integration.

Entries must be products that have been on the market within two years (i.e. after April 

2022), or products that can be on the market before this year's awards ceremony (i.e. Sep-

tember 2025). Physical products or proportional functional prototypes must be provided 

during the re-evaluation.

The entries must be original designs that have not been sold or produced on the market, and 

must have significant innovations in function, structure, form, technology, materials and user 

experience. Prototypes or models must be provided during the re-evaluation.

本届大赛主体赛设初评、复评、终评三轮评审环节。
初评采用图文评审方式，复评采用现场实物评审方式，终评采用参赛选手现
场答辩与实物展示（包括作品实物、模型或样机等）等方式评审。

本届专项赛分为初评、终评两轮评审环节。
初评采用图文评审方式，终评采用参赛选手答辩方式评审。
根据合作机构征集按投稿数及作品质量综合评价后取前10名，评选出优秀组织奖。

1.落地性：产品具有市场化应用前景，且具备可服务于雄安新区建设发展及
河北产业升级的成果落地可能性，以设计为手段引领产业、城市高质量发展。

2.创新性：具有独特、前沿的设计理念，在材料、技术和科技应用等方面有着
引领性的设计理念，有益于社会、科技、文化、经济多元化创新发展。

3.人本性：具有安全性、健康性和易用性的特点，从人机工学方面考虑，灵活
满足不同使用者的需求，体现人人平等、充满人文关怀。

4.美学性：设计具有形式美、功能美和技术美，集材料、工艺、科技、文化的综
合之美，具备情感价值及吸引力。

5.可持续性：设计考虑经济、环境、道德和社会等因素，降低材料、能源消费，
减少污染，引导和满足消费需求，维持需求的持续满足。



*日程安排

*奖项设置

如有时间变化，以官方最新通知为准*
Please see the latest notice in case of time changes

Award Classification 

如有时间变化，以官方最新通知为准*
Please see the latest notice in case of time changes

Agenda and Organizational Structure

*组织架构
Organizational Structure

雄安新区未来工业设计研究院
Xiongan Future Industrial Design Institute

主办单位

金芦苇工业设计奖组委会
Goldreed Industrial Design Award Committee

承办单位

河北省人民政府
People�s Govemment of Hebei Province

支持单位

河北雄安新区管理委员会
Xiongan New Area Administrative Committee

世界设计组织

World Design Organization

战略合作

深圳市工业设计行业协会
Shenzhen Industrial Design Profession Association

河北工业设计创新中心
Hebei Industrial Design Innovation Center

*联系方式
Contacl Information

www.goldreedaward.com网    站：

金芦苇工业设计奖组委会

GIDA Official Website
金芦苇工业设计奖官网

GIDA Official Wechat
金芦苇工业设计奖官方微信

WECHAT customer service
微信客服

Participant Exchange Group
参赛者交流群

0312-5675515电    话：

service@xidi.org.cn邮    件：

河北省雄安新区容城县兴泰街77号
雄安绿色建筑展示中心1号楼B1-1
金芦苇工业设计奖组委会

地    址：

www.goldreedaward.comWebsite：

+86-(0)312-5675515Tel：

He Bei Xiongan New Area Rongcheng 
County Nanguan Village No.29 Lane 3 
Yongkang Road West Street

Address：

奖项名称 奖项介绍

至尊奖
（产品组）

金奖
（产品组）

未来之星奖
（概念组）

优秀设计奖

提名奖

绿色设计金奖

时尚设计金奖

智能设计金奖

人文设计金奖

传播设计金奖

优秀产品设计奖

优秀概念设计奖

表彰达到金芦苇奖评选要求候选作品的奖项。

最高奖项。该奖是综合体现“引领产业发展新方向，创造社会生活
新方式，助力人与自然和谐发展”等核心价值理念的顶级奖项。

高品质设计的象征。该奖是突出体

现奖项宗旨和核心价值理念单一方

面的杰出奖项。

概念设计奖中的最高奖项。在引领未来设计发展方向，

传达未来设计理念方面有着突出设计的概念作品。

表彰优异作品的奖项。该奖在细节上

应提出优秀的解决方案，且符合奖项

核心价值理念。

若本届参赛作品无法达到奖项要求，组委会有权将至尊奖奖项空缺。



*历届风采
Record

*历届获奖作品
Previous Winning Emtries

绿色设计金奖

至尊奖

时尚设计金奖

智能设计金奖

人文设计金奖

传播设计金奖

未来之星奖


